

The special meeting for the Council of Five Rivers was held in the Council Chambers.

PRESENT

Mayor		Martina "Tina" Beers
Councillors	At Large	William "Billy" Flanagan
	At Large	Katelyn "Katie" Robertson
	Ward 1	Karen Campbell
	Ward 2	Michael "Mike" Robertson
	Ward 3	Kelly Pidgeon
	Ward 4	Elaine Warren
Assistant Clerk		Nathalie Elward

CALL TO ORDER

The mayor called the meeting to order at 6:00 p.m.

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved: Karen Campbell | Seconded: Elaine Warren
That the agenda be approved. MOTION CARRIED.

DISCLOSURES OF CONFLICT OF INTEREST

No conflicts of interests were declared.

PUBLIC PRESENTATIONS

By-Law Enforcement Officer: In attendance, Jordan Langlois from the Maritime Enforcement Services Inc. provided a view into the type of services offered and the costs involved.

NEW BUSINESS

a) By-Law Enforcement – Cost Sharing Agreement

The municipalities in question, including Five Rivers, are Nouvelle Acadie, Beaurivage and Grand Bouctouche. As per the new proposed agreement;

Moved: Elaine Warren | Seconded: Katelyn Robertson

WHEREAS the Kent Regional Service Commission is prepared to sign a one-year term agreement for 2024 with Maritime Enforcement Services Inc. for by-law enforcement services;

WHEREAS participating municipalities will share services for a total of 20 hours per week;

WHEREAS the Municipality of Five rivers is satisfied with the services of Maritime Enforcement Services Inc. and the current contract;

Cont...

La réunion extraordinaire du Conseil de Five Rivers a été tenue à la salle du Conseil.

PRÉSENTS

Maire :		Martina «Tina» Beers
Conseiller(ère)s	Général	William «Billy» Flanagan
	Générale	Katelyn «Katie» Robertson
	Quartier 1	Karen Campbell
	Quartier 2	Michael «Mike» Robertson
	Quartier 3	Kelly Pidgeon
	Quartier 4	Elaine Warren
Greffière adjointe		Nathalie Elward

OUVERTURE DE LA RÉUNION

La maire ouvre la réunion à 18 h.

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposée: Karen Campbell | Appuyée: Elaine Warren
Que l'ordre du jour soit accepté. MOTION ADOPTÉE.

DIVULGATIONS DE CONFLIT D'INTÉRÊTS

Aucun conflit d'intérêts n'est déclaré.

EXPOSÉS DU PUBLIC

Agent chargé de l'exécution des arrêtés :

AFFAIRES NOUVELLES

a) L'exécution des arrêtés – Accord de partage des coûts

Proposée : Elaine Warren | Appuyée : Katelyn Robertson

ATTENDU QUE la Commission de services régionaux de Kent est prête à signer une autre entente d'un an pour l'année 2024 avec « Maritime Enforcement Services Inc. » pour les services d'exécution des arrêtés ;

ATTENDU QU'un montant de 20 heures par semaine serait partagé parmi les municipalités participantes ;

ATTENDU QUE la municipalité de Five Rivers est satisfaite des services de « Maritime Enforcement Services Inc. » et le contrat actuel ;

Suite...

NEW BUSINESS

a) By-Law Enforcement (Cont.)

WHEREAS the estimated cost for Five Rivers for the year 2024 is \$9,588.00, however, this cost could be subject to change if any proposed participating municipalities choose to opt out of the agreement;

BE IT RESELVED THAT the Municipality of Five Rivers agrees to participate in this cost-sharing agreement with the Kent Regional Service Commission for the hiring of Maritime Enforcement Services Inc. to provide by-law enforcement services.

MOTION CARRIED.

b) HR Matters (Closed Meeting)

Moved: Karen Campbell | Seconded: William Flanagan
That Council enter into a closed session to discuss the Agenda item 4.b) HR matters at 6:24 p.m.
MOTION CARRIED. *Any public attendees were asked to step out of this portion of the meeting.*

Moved: Karen Campbell | Seconded: William Flanagan
To adjourn the closed meeting and the open portion of the meeting reconvene at 6:36 p.m.
MOTION CARRIED. *Public attendees may re-enter the meeting.*

As a result of the closed meeting discussions:

Moved: Karen Campbell | Seconded: Katelyn Robertson
As per the recommendation of the Selection Committee, to offer the vacant position of CAO for Five Rivers to the candidate Ann Evans, with the terms and conditions mutually agreed upon by both parties. MOTION CARRIED.

The Selection Committee is comprised of the Mayor, Councillor Warren, Councillor Pidgeon, Councillor Campbell and, the third party, Barry Glencross.

c) PMHP Program - Resolution

Further to the September 12 meeting approval to move forward with the 4-year designated highway plan presented, the following motion is necessary;

Moved: Elaine Warren | Seconded: Karen Campbell
That the document entitled Five Rivers Four-Year Plan for the PMHP Program 2025-2028 be adopted.
MOTION CARRIED.

AFFAIRES NOUVELLES

a) L'exécution des arrêtés (Suite)

ATTENDU QUE le coût estimé pour Five Rivers pour l'année 2024 est de 9 588,00 \$, mais ce coût pourrait varier si une autre municipalité décide de s'abstenir de l'entente ;

IL EST RÉSOLU QUE la Municipalité de Five Rivers accepte de participer à cette entente de services avec la Commission de services régionaux de Kent pour l'embauche de « Maritime Enforcement Services Inc. » pour offrir les services d'exécution des arrêtés.

MOTION ADOPTÉE.

b) Questions de RH (réunion à huis clos)

Proposée : Karen Campbell | Appuyée : William Flanagan
Que le Conseil se réunisse à huis clos pour discuter le point dans l'agenda 4.b) des questions de ressources humaines à 18 h 24. MOTION ADOPTÉE. *Tout membre du public est demandé de quitter cette portion de la réunion.*

Proposée : Karen Campbell | Appuyée : William Flanagan
D'ajourner la réunion à huis clos et de reprendre la partie ouverte de la réunion à 18 h 36. MOTION ADOPTÉE. *Tout membre du public peut à nouveau participer à la réunion.*

À la suite des discussions à huis clos :

Selon la recommandation du comité de sélection, d'offrir le poste vacant de DG de Five Rivers à la candidate Ann Evans, aux conditions mutuellement acceptées par les deux parties. MOTION ADOPTÉE.

Le comité de sélection est composé de la maire Beers, de la conseillère Warren, de la conseillère Pidgeon, de la conseillère Campbell et de la tierce partie, Barry Glencross.

c) Programme de PRPM – Résolution

Suite à l'approbation, lors de la réunion du 12 septembre, du plan quadriennal de routes désignées présenté, la motion suivante est nécessaire ;

Proposée : Elaine Warren | Appuyée : Karen Campbell
Que le document intitulé plan quadriennal de Five Rivers pour le programme de PRPM 2025-2028 soit adopté. MOTION ADOPTÉE.

The date of the next Regular Council Meeting will be held on Tuesday, October 10 at 6:00 p.m.

ADJOURNMENT

Moved: William Flanagan | Seconded: Elaine Warren
That the meeting adjourned at 6:47 p.m.
MOTION CARRIED.

La date de la prochaine réunion ordinaire du Conseil se tiendra le mardi 10 octobre 2023 à 18 h.

ADJOURNEMENT

Proposée: William Flanagan | Appuyée: Elaine Warren
Que la réunion soit levée à 18 h 47.
MOTION ADOPTÉE

Mayor | Tina Beers | Maire

Assistant Clerk | Nathalie Elward | Greffière adjointe